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Protokół nr XVIII/08 
 

z obrad XVIII  Objazdowej Sesji Rady Miejskiej w Rzgowie 
odbytej w dniu 5 stycznia 2008 r. 

w Sali Obrad Rady Miejskiej w Rzgowie, pl. 500-lecia 22 
 
Obrady XVII, Objazdowej Sesji Rady Miejskiej w Rzgowie V kadencji (2006- 2010) 
otworzył o godz. 9.00 Przewodniczący Rady Miejskiej w Rzgowie Marek Bartoszewski.  
W sesji uczestniczyło 13 radnych, zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 1 do 
niniejszego protokołu. 
Udział w sesji wzięli również sołtysi, zgodnie z lista obecności stanowiącą załącznik nr 2 do 
niniejszego protokołu oraz zaproszeni goście w osobach Burmistrza Rzgowa Jana Mielczarka, 
Zastępcy Burmistrza Jadwigi Pietrusińskiej, Kierownika GZWiK w Rzgowie - Konrada 
Kobusa, Kierownika Referatu Inwestycji -Zbigniewa Snelewskiego i Kierownika Referatu 
Gospodarki Komunalnej –Witolda Małeckiego. 
Objazd rozpoczęto od terenów miasta Rzgowa- 1)ulicą Rawską i Ogrodową.  
Następnie dokonano oględzin stanu dróg i zapoznano się z potrzebami inwestycyjnymi gminy 
wg następującej kolejności: 
2) ul.Polna-Ogrodowa – liczne zadolenia 
3) ul.Południowa – zadolenia, konieczność położenia dywanika asfaltowego, propozycja 
budowy małego ronda, które zmniejszyło by ilość wypadków w tym terenie 
4) ul.Zielona – asfalt położony w standardzie 5-tonowym, konieczność poszerzenia mostu i 
oznaczenia poręczy na mostku, zapuszczone koryto rzeki Ner 
5) ul.Nadrzeczna w kierunku ul.Wschodniej – konieczność położenia nakładki asfaltowej  
6) nie dokończony rów na Żołnierzy Września – należy ominąć Panią, która nie zgadza się na 
wykorzystanie jej terenu 
7) ul.Górna – wniosek mieszkańców o utwardzenie destruktem lub położenie asfaltu 
8)  ul.Słoneczna – źle pogrodzona (Pan Wieczorek), problem z odwodnieniem 
Burmistrz zauważył, że w porównaniu ze stanem pozostałych dróg gminnych ul.Słoneczna i 
Górna należą do całkiem dobrych- gminy nie stać na robienie takich dróg. 
Radny Kamiński zgłosił wniosek o stworzenie wieloletniego planu asfaltowania ulic i dróg w 
gminie. 
9) ul.Bema – plany asfaltowania w standardzie drogi wiejskiej 
10) ul.Łódzka – Toyota nadal blokuje ulicę swoimi Tirami. 
Przewodniczący Bartoszewski zwrócił uwagę na konieczność pilnej budowy chodnika. 
11) rondo przy ul.Łódzkiej – konieczność naprawy asfaltu 
12) ul.Rudzka – w planach dokończenie budowy chodnika i oświetlenia 
13) ul.Zachodnia – 
14) ul.Kiepury –ulica utwardzona (Wojkiewicz) –woda zalewa jednak okoliczne terny 
15) ul.Brzozowa – na jej końcu przy skręcie w prawo ustawiono znak „Ślepa uliczka”, 
podczas gdy wyjazd jest 
16) ul.Cmentarna –na jej końcu powstaje „Polimex”, górka przy Kacperskim, woda zbiera się 
na placu budowy i wylewa poza krawężniki 
Radny Hajduk zaproponował odprowadzenie w/w wód do rzeki. 
Burmistrz wyjaśnił, że firma Polimex nie otrzymała stosownego pozwolenia wodno-
prawnego, w projekcie budowy są więc zbiorniki (podobnie jak w CT „PTAK”). Gmina 
wystąpi do starosty o operat wodno-prawny, ale będzie musiała się dołożyć do tego systemu. 
Radny Gierasiński –woda przelew się przez chodnik przy ul.Brzozowej. 
17) ul.Cmentarna przy wylocie w Tuszyńską –złe oznaczenia drogowe 
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18) ul.Łódzka –samochody wjeżdżające do hurtowni niszczą nam chodnik, wyrwy na drodze 
19) Targowisko przy ul.Długiej – stare szambo pod targowiskiem do sprawdzenia i 
zabezpieczenia, wyrównanie terenu, uporządkowanie układu przestrzennego i ujednolicenie 
wyglądu budek, po prawej stronie ul.Długiej chodniki w złym stanie 
20) ul.Pasterniki – odkupić grunty, odwodnić teren aby nie zalewało mieszkańców 
W.Małecki – Te tereny nie powinny być wogóle budowlane, droga jest za wąska –ma 4 metry 
21) ul.Kusocińskiego – Pan Bagiński wystąpił o odszkodowanie za rów odwodnieniowy 
zbudowany na jego terenie 
22) ul.Przyrzeczna – zepsute zasuwy wodociągowa. 
23) ul.Reja 
24) ul.Stadionowa – na długości ok. 162 m. brak gazyfikacji, wody i kanalizacji 
25) ul.Kamienna – radni obejrzeli tereny planowane pod budowę stadionu, Burmistrz wskazał 
radnym działkę , którą zamierza wykupić od Sądkiewiczów dla Pana Salskiego 
26) ul.Literacka przy Kamiennej – wniosek o kanalizację, w tym rejonie planowana jest 
budowa obwodnicy Rzgowa 
27) teren wydzierżawiony dla Pana Franczaka z „Frakopu” – w przyszłości będzie tu parking 
28) ul.Gliniana – radni zapoznali się z planowanym przebiegiem obwodnicy, wchodzącej w 
drogę nr 714. 
29) droga Kalinko-Morgi – radni ocenili jakość drogi, uznając ją za zadowalającą 
30) Kalinko – omówienie kwestii budowy chodnika  (80 cm. do płotu) –konieczność 
przesunięcia drogi w lewo, po prawej stronie rowy i słupy oświetleniowe, należy rozebrać 
budynek dawnej strażnicy i wykorzystać teren na potrzeby wsi 
31) radni zapoznali się z planowanym przebiegiem autostrady S-8 
32) Modlica – Przewodniczący poruszył kwestię drogi powiatowej sfinansowanej przez 
starostę 
33) ul.Kempica w Tuszynie, radni poznali przebieg drogi wybudowanej w prawo od Kempicy 
do bazaru 
34) GZWiK w Tuszynie. Radni i goście zwiedzili część techniczną oraz administracyjną 
GZWiK-u w Tuszynie. Na pytania radnych i K.Kobusa wyczerpujących odpowiedzi udzielał 
Dyrektor Tarka. Radni obejrzeli warsztaty, podczyszczalnię biologiczną i piaskownię. 
Zapoznali się z ilością etatów w GZWiK- w Tuszynie (18,5 etatu, w tym 5 pracowników 
administracyjnych), stanem ubytków wody na sieciach w Tuszynie, rozmieszczeniem 
pomieszczeń administracyjnych. 
35) Romanów –strażnica- wniosek o przeznaczenie środków na dokończenie inwestycji i 
remont starej części (wypłaszczenie dachu) 
36) Kalino –na ukończeniu projekt przebudowy drogi z gazociągiem, chodnikiem i ścieżką 
rowerową. Radni dyskutowali nad koniecznością budowy tam asfaltu. 
Z.Snelewski – w projekcie przewidziano wymianę wodociągu, budowę chodnika z prawej 
strony, na części kanał kryty, spadek drogi jednostronny z odprowadzeniem wody na lewą 
stronę. 
Rada przyjęła wniosek o przedstawienie jej do wglądu i zapoznania się w/w projektu 
drogi. 
37) Tadzin - do wymiany tablica z oznaczeniem miejscowości, asfalt za salą do wymiany  
38) Bronisin Dworski – zakręt na Bronisinie do poszerzenia, konieczność poszerzenia drogi i 
mostu za mleczarnią koło strażnicy, do zrobienia asfalt na ul.Brójeckiej- ok. 400 m 
39) Konstantyna – pozostało 160,5 mb drogi do wyasfaltowania, obecnie utwardzona 
destruktem, w bardzo dobrym stanie 
40) Grodzisko – radni i goście obejrzeli przebudowaną drogę i most 
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41) Starowa Góra: 
 –ul.Żwirowa –radni obejrzeli ogrodzenie Pana Zaręby, które wchodzi  
ok. 5 mb w głąb naszego terenu, nie godząc się z żądaniami Pana Zaręby odnośnie wykupu 
w/w fragmentu gruntu- wniosek –rozgrodzić Zarębę 
- na ul.Kasztanowej nielegalne przyłącze do posesji na końcu ulicy 
- ul.Kuchenna –radni zapoznali się z planowanym miejscem budowy strażnicy dla Starowej 
Góry, radni wysłuchali stanowiska Pana Konrada Kwiatkowskiego w kwestii sporu 
mieszkańców z ul.Kuchennej, postanawiając o budowie dojazdu od ul.Gontowej 
Radny Piekarski wnioskował o wybudowanie strażnicy bliżej istniejącej sali -tak, aby 
pociągnąć przyłącza od świetlicy. 
Burmistrz wyjaśnił, że zgodnie z wymogami prawa budynki straży trzeba budować na 
terenach stanowiących własność gminy. 
- ul.Centralna –źle wykonany remont lewej strony, w tym przejścia, nieporządek na 
chodnikach  
- ul.Gruntowa – Radny Piekarski wnioskował o odprowadzenia wód z trasy A-1, które 
zalewają mieszkańców z początku ul.Centralnej 
- ul.Graniczna –plany budowy asfaltu, radni obejrzeli wylot z ul.Łódzkiej na trasę 
Radny Piekarski wnioskował o zrobienie w pierwszej kolejności głównych ulic Starowej 
Góry, w pierwszej kolejności skupiając się na kanalizacji. 
42) Stara Gadka: 
- ul.Śniadeckiego – należy znaleźć środki na wykup gruntów od Kocębów – grunty po prawej 
stronie, między Usługową i Laskową- Kocębowie żądają odszkodowania po 100 zł. za m². 
- ul.Usługowa – popsuty węzeł wodociągowy, Bursiak musi zbudować parkingi aby nie 
blokować ulicy 
- ul.Rudzka –chodnik w kierunku szkoły uszkodzony i zarośnięty, dziury do załatania 
- ul.Zastawna - dziury do załatania 
- ul.Lucerniana – nie odgarnięty śnieg na chodnikach – jedynie przy posesjach 21, 11, 7 i 3 
odśnieżony chodnik, Przewodniczący wnioskował o budowę spadów w asfalcie na jedną 
stronę 
- radni obejrzeli boisko  
- ul.Cegielniana –należy zbudować wodociąg po lewej stronie ulicy, firmy przenoszą się na 
ten teren, wodociąg uzasadniony również z uwagi na słabe ciśnienie wody na końcu Gadki 
(radny hajduk) –mógłby również połączyć działki na Gospodarzu; po lewej stronie zabudowa 
rezydencjonalna w pasie 80 m, bliżej ul.Pabianickiej strefa przewietrzania; zamienić tablicę 
„Gadka Stara” na „Stara Gadka” (róg Cegielnianej i Pabianickiej) 
- ul.Spacerowa – wniosek o wykonanie projektu budowy chodnika. Radny Kamiński- z uwagi 
na mały ruch i brak zagrożenia dla pieszych, nie ma on uzasadnienia. 
- ul.Pabianicka przy Spacerowej -radny Gierasiński –udrożnić teren przy rowie 
melioracyjnym na ul.Pabianickiej –zabezpieczyć przepust 
43) Gospodarz –poszerzono pas zabudowy do 100 m z uwagi na duży ruch, przy drodze 
usytuowane w większości hurtownie i sklepy 
44) Czyżeminek –zrobiona większa część chodnika, należy dokończyć jego budowę. 
Radni obejrzeli wyremontowana świetlicę, oceniając wysoko jakość prac, należy jednak 
dobudować kominy wentylacyjne. 
-Czyżeminek II –destrukt zamiast projektowanego asfaltu, radny Gierasiński zakwestionował 
zasadność budowy chodnika w roku 2008. 
-Czyżeminek III –konieczność przebudowy zakrętu, który ma obecnie 90o i uniemożliwia 
wjazd samochodom pożarniczym, radny Zięba- wniosek o pogłębienie rowu, Przewodniczący 
Bartoszewski -w roku 2009 należy te drogę wyprostować, wyrównać i wyregulować. 
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Radni wysłuchali również prośby Pani Depcik – inicjatorki budowy drogi w swoich gruntach, 
obiecując rozważyć jej prośbę.  
45) Prawda –wniosek mieszkańców o przeprojektowanie chodnika na lewą stronę, 
kontynuację budowy chodnika i przebudowę strażnicy 
46) Guzew –radni obejrzeli zniszczenia powstałe z powodu remontu trasy E-1 w drodze 
Guzew-Babichy, uzupełnić obrzeża drogi (radny Gąsiorek), wyciąć krzaki w rowach (radny 
Gierasiński), zlikwidować zadolenia przy wyjeździe z trasy na Rydzynki, uzupełnić 
przyczółki przy rowie melioracyjnym, w drodze na Babichy pozałamywana powierzchnia z 
powodu przyłączy, z powodu natężenia ruchu pękają ściany u Pana Sięcia 
 
O godz. 17.00 – radni zakończyli objazd Gminy Rzgów i Przewodniczący Rady Marek 
Bartoszewski zamknął XVIII, objazdową sesję Rady Miejskiej w Rzgowie. 
 
 
 
Protokół sporządziła:                                                Obradom przewodniczył : 


